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Ene Ergma pidas güm-
naasiumis loengu, kü-
lastas asutusi ja kohtus 
linnarahvaga. Lk 2

Linnavolikogu hakkab 
esmaspäeval purema jäät-
mekäitluse pähklit. Lk 3

Oscar ja Roosamaamma 
tulevad Rakverest Elvas-
se. Lk 5

Muuseum
kogub mälestusi 
rongisõidust

Eeloleval pühapäeval, 
27. jaanuaril möödub 120 
aastat päevast, mil Elvas 
peatus esimene reisirong. 
Elvast sai linn tänu raud-
teele. Tartumaa muuseum 
palub inimestelt, kes on 
õige kaua olnud igapäeva-
sed rongireisijad, mälestu-
si ja fotosid.

Huvitav, kes on see ini-
mene, kes on kõige kauem 
reisinud!? Oodatud on ka 
raudteel töötanud inimes-
te mälestused. Saata võib 
need Tartumaa muuseum, 
Pikk tn 2 Elvas 61505.

Lisateavet saab muu-
seumist tel. 745 6141. TM

Kolm aastat Peedul tühjana 
seisnud kahekorruselisest 
puuhoonest ehitati pisipõn-
nidele õdus lasteaiamaja.

Virve Tomson

Elva lasteaia Õnneseen 
Peedu maja pidas avamispi-
du 21. jaanuaril.

“Sellel majal on olnud 
aja jooksul mitu erinevat 
funktsiooni,” meenutas 
lasteaia avamispeol Tar-
tu maavanem Esta Tamm. 
“Peedu elanikud ja siinvii-
bijad mäletavad seda aega, 
kui pidid langetama raske ja 
kindlasti ebapopulaarse ot-
suse kooli tegevuse lõpeta-
mise kohta. Öeldakse, et iga 
lõpp on millegi algus. Täna 
on hea meel tõdeda, et too-
nane raske aeg oli alguseks 
sellele ilusale käekäigule, 
mida täna näha saame, kus 
leiavad enda teise kodu lin-
na kõige tillemad.”

1930ndatel aastatel kahe-
korruseliseks suvilaks ehita-
tud puithoones asus nõu-
kogude ajal aastakümneid 
haigla. 1990ndate aastate 
algusest tegutsenud Peedu 
algkool lõpetas tegevuse 
2004. aastal ja siis jäi maja 
kolmeks aastaks tühjaks.

“Kui kool suleti, oli Pee-
du rahvas mures – kartsime, 
et koolimaja müüakse ära, 
nagu juhtus aastate eest 
Elva huvikooli majaga,” 
rääkis Peedu korraldusselt-
si liige Tiiu Karp. “Lasteaia 
avamine on meile tähtsünd-
mus. Tänu tolleaegsele Elva 
linnapeale Urmas Kruusele, 
kes Elva lasteaedade tee-
ma tõsiselt käsile võttis, on 
Peedu lastel nüüd ümbrus-
konna kauneim lasteaed. Ja 
peedulastele on see pere-
rahva loal ka kena kultuu-
rikeskus kohalike ürituste 
korraldamisel.”

Punaste, siniste, kollaste 
ja roheliste täispuidust ak-
naraamidega kaunistatud 
päkapikumaja meenutav 
kollane lasteaiahoone val-
mis projekteerimisfirma 
Varik Projekt OÜ ja ehitus-
firma AS Ervin Ehitus ühis-
tööna. Eridisainiga mööbli 
valmistas Tan Tar Disain 
OÜ.

Maja saab õhusooja 
360 000 krooni maksma läi-
nud põrandaküttest. Maa-
küttesüsteem varustab soo-
jaga ka uue lasteaia kõrval 
asuvat endist lasteaiamaja, 
kunagist ambulatooriumi, 
kus praegu asub lasteaia 
köök.

300 ruutmeetrise hoone 
ümberehitamine läks koos 
projekteerimise ja sisustuse-
ga maksma ligi kuus miljo-

Elva ajaloo 
pildialbumisse 
otsitakse vanu 
fotosid

Elva linnavalitsus koos-
tab koos Tartumaa muu-
seumiga Elva linna 70. 
juubeli puhul ajaloolist 
pildiraamatut. Arusaada-
valt on paljud ajaloolised 
postkaardid, fotod, aja-
lehe artiklid muutunud 
tänaseks päevaks harul-
dasteks ning seepärast pa-
lume kõiki kaaskodanike, 
kellel on fotomaterjali 
Elva kohta või teavad isi-
kuid, kel kodus vanu pilte 
Elvast, anda endast mär-
ku Elva linnavalitsusele 
telefonil 730 9880.

Elva linna ajaloo ja 
kultuuriloo säilitamise 
ning edasise arengu sei-
sukohalt on oluline luua 
ajalooline fotoalbum, mis 
koondab elu ja tegemisi 
Elvas algusaastatest kuni 
tänapäevani välja. Kõige 
vähem on just Eesti ajast 
enne sõda, sõja- ja pärast-
sõjaaegseid fotosid.

Kindlasti leidub lugeja-
te seas kollektsionääre ja 
fotohuvilisi, kelle fotodest 
teatakse ainult lähema-
te tuttavate või oma pere 
ringis. Seetõttu pöördume 
teie poole palvega, et kui 
teie valduses leidub mõni 
ajalooline foto, postkaart 
või muu sarnane fotoma-
terjal, siis andke sellest ka 
meile teada. Just teie foto 
võib kaasa aidata Elva 
ajaloolise fotoraamatu il-
mumisele.

Kontaktid: Merike 
Järv, tel 730 9887, merike.
jarv@elva.ee või Kaido 
Orula, Tartumaa Muuseu-
mist tel 745 6161,

kaido@tartumaa muu-
seum.ee.

ELV

Peedu mändide alla tekkis
vahva värviline lasteaed

nit krooni, millest Elva linn 
panustas 1,7 miljonit. Hari-
dus- ja teadusministeerium 
toetas ehitust 3,5 miljoni 
ja Ettevõtluse Arendamise 
Sihtasutus Euroopa Liidu 
Struktuurifondide toel poo-
le miljoni krooniga.

Igale lapsele oma 
lasteaiakoht

Lasteaia avamispeol ja-
gus tänusõnu hoone valmi-
mise kaasaaitajatele ja ehi-
tajatele ning kingitusi laste-
aiaperele. Aktsiaselts Ervin 
Ehitus juhatuse esimees 
Ando Silla andis ehitajatelt 
lasteaiale üle fotoalbumi 
ülesvõtetega lasteaia ehitu-
se käigust.

“Kui nendelt fotodelt 
maja ehituskäiku vaadata, 
siis ega endisest hoonest 
suurt järgi jäänud. Karkassi-
ni sai maha lõhutud,” rääkis 
Silla. “Et teil meeles oleks, 
kuidas maja varem välja 
nägi ja kuidas ehitus edenes 
– see on siin albumis tallel. 
Siia võite nüüd oma maja 
elust pilte edasi juurde pan-
na.”

Pealinnast oli lasteaiape-
re õnnitlemas rahvastikumi-
nistri nõunik Liina Pärtel.

“Suur tunnustus Elva 
linnale, et oma jõududega 
üsna raske ja nii aega kui 
raha nõudnud ettevõtmise-
ga hästi valmis saite,” mär-
kis Pärtel. “Lasteaedade 
probleemi ei pea prioritee-
diks just paljud omavalitsu-
sed. Riik ei saa siin lootma 
jääda, et kõik omavalitsused 

hüppavad üle oma varju ja 
seetõttu on rahvastikumi-
nistri büroo välja töötanud 
programmi “Igale lapsele 
lasteaiakoht”, millele looda-
me alanud nädalal heakskii-
tu ka vabariigi valitsuselt.”

Meenutamaks, kui täht-
sal aastal lasteaed avati, kin-
kis Liina Pärtel mõlemale 
rühmale Eesti Vabariigi 90. 
juubeliaasta kalendri.

Elva linnapea Reno 
Laidre, abilinnapea Toomas 
Järveoja ja volikogu esimees 
Leelo Suidt rullisid kingitu-
seks lahti suuremõõtmelise 
üheksa erivärvilise taskuga 
seinavaiba, millel lapsed 
saavad õppida nööpimist ja 
sõlmimist ning lustida trips-
traps-trulli mängus.

Lasteaia põrandal 
lookleb Peedu oja

Lasteaia sisekujunduse 
autor, arhitekt Amre Saava 

disainis ruumide linoleum-
põrandad mitmes erinevas 
värvitoonis lastesõbralikult 
spordi- ja loodusteemalis-
teks. Riietusruumi mururo-
helisel põrandal laiutavad 
lõbusalt kollakad lilleõied, 
koridoris ootab mängijaid 
keksukast. Tegevust leiab 
mudilane liiklusteemalise 
või asfaltkattega pallimän-
guväljakut meenutava põ-
randapinnaga mängutuba-
des. Magamistoa tumesini-
sesse linoleumi on pikitud 
suured kollased taevatähed.

Allkorruse koridoris 
lookleb autori sõnul Peedu 
oja kujutav hallikasvalge 
linoleumist tee, mis rüh-
matuppa suundudes suure 
oranži kuurõnga alla kaob.

“Ahhaa! Siin see kuu 
ongi!” seletas ümmargust 
taevakeha esialgu ülemise 
korruse taevatähtede seast 
leida lootnud Amre Saava. 
“Ja see siin on nüüd öine 

Peedu oja, mis kuuvalguses 
paistab valkja ja helkivana. 
Kuu on ojja kukkunud,” oli 
disainer ehitajate väikese 
omavolitsemisega rahul.

Peedule veel üks 
lasteaiarühm

Vastavatud lasteaias on 
kaks liitrühma, kokku 32 
mudilast. Allkorrusel on 
sõimerühm 2-3 aastastele, 
teisel korrusel 4-7 aastased 
lapsed. Sügiseks planeerib 
Elva linn remontida ka vana 
lasteaiamaja, kus Peedu ai-
nus lasteaiarühm tegutses 
enne uude majja kolimist.

“Elva kolmes lasteaias on 
meil täna kokku üle kolme-
saja lapse ja järjekorras on 
veel ligi poolsada. Lapsed 
on erinevad. Väike kahe 
rühmaga Peedu lasteaiama-
ja on vajalik alternatiiv las-
tele, kellele sobib vaiksem 
keskkond,” ütles Laidre. 
“Kuna nii linnas kui ümb-
ruskonnas on suur nõudlus 
erivajadustega laste rühma 
järele, planeerime selle ava-
da siin sügisel Peedu las-
teaia kolmanda rühmana, 
kus erihooldust vajavatele 
lastele on planeeritud 12 
kohta.”

“Kui saab tõeks, et sinna 
tuleb erivajadustega laste 
pesapaik, siis võib küll öelda, 
et see on tegu, mida ootab 
terve maakond,” rääkis 
Esta Tamm. “On vajadus, et 
eakaaslastest erinevatel las-
tel oleks oma mängimise ja 
õppimise koht erihoole all.”

Legomajale sarnanev Peedu lasteaiahoone püüab pilku ro-
heliste, kollaste, punaste ja siniste aknaraamidega.

Elva linnavalitsuse avalikkussuhete juht Merike Järv (vasakult), linnapea Reno Laidre ja abilinnapea Toomas Järveoja tõid 
lasteaiale kingituseks vaip-mängu “Trips-traps-trull”.

Fotod: Virve Tomson
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Esmaspäeval tuleb lin-
navolikogu istungil teise-
le lugemisele 2008. aasta 
eelarve, mille tuludeks on 
planeeritud 101,1 miljonit 
krooni. Võrreldes esimese 
lugemisega on eelarvesse 
lisandunud 10,29 miljo-
nit krooni ja arvestades 
2007. aasta ülelaekumist, 
on suurendatud füüsilise 
isiku tulumaksuprognoosi 
2,5 miljoni krooni võrra. 
Eelarvesse on lisatud 3,04 
miljonit krooni investee-
ringutoetust kultuurimi-
nisteeriumilt HKK Sinilind 
projekteerimiseks ja ehita-
miseks ning EASi toetus 
3,4 miljonit krooni vak-

Linn ei algatanud Nõlvaku 11 
detailplaneeringut
MTÜ jalgpalliklubi FC Elva taotles linnalt Nõlvaku 11 
detailplaneeringu algatamist, muutmaks selle elamu-
maaks, et sinna võiks rajada väikeelamuid.

Mare Nõmmik

4337 ruutmeetri suurust Nõlvaku 11 kinnistut peaks 
Elva linnamajandusosakonna keskkonnaspetsialisti Ma-
rika Upruse sõnul kasutatama spordi- ja virgestusalana 
nagu näeb ette üldplaneering. Seetõttu teeb linnavalit-
sus volikogule ettepaneku MTÜ jalgpalliklubi FC Elva 
detailplaneeringut mitte algatada, kuna taotlus kinnistu 
sihtotstarbe muutmiseks elamumaaks ei ole põhjenda-
tud.

Linnamajandusosakonna juhataja Kalev Kepp ütles, 
et ala asub tihedalt asustatud Arbimäe elamupiirkonnas 
ning see on ainus territoorium, kus saaks pakkuda ela-
nikele sportliku vaba aja veetmise võimalust või ehitada 
laste mänguväljak. Linn ei pea põhjendatuks omaniku 
seisukohta, et klubi lähiaja tegevusprioriteetide hulka 
ei kuulu algselt planeeritud spordirajatiste arendamine, 
vaid soovitakse tegelda hoopis elamuehitusega.

Klubi tegevjuhi ja juhatuse liikme Marek Naarise sõ-
nul omandati kinnistu 2007. aastal ning klubil oli plaanis 
rajada sinna jalgpalliväljak. Territoorium jäi aga korrali-
ku suurusega jalgpalliväljakule väikseks ning väljaku ra-
jamisel ei nähtud enam mõtet. Et selle kinnistu alt läheb 
läbi ka elektrikaabel, mille peale ei ole lubatud midagi 
ehitada, siis loobutigi esialgsest plaanist. Naaris lisas, et 
klubi soovib maa sihtotstarbe muutmist elamumaaks, et 
seda kinnisvara arendajale edasi müüa.

“Ma ei näe mõtet, et seda maad klubile hoida,” märkis 
Naaris.

Mida klubi kavatseb kinnistuga ette võtta juhul, kui 
detailplaneeringu algatamist ei kiida heaks ka volikogu, 
ei osanud Naaris praegu öelda.

Kalev Kepi kinnitusel kavatseb linn alustada kinnistu 
omanikuga läbirääkimisi maa sihtotstarbelise kasutuse 
võimaluste üle.

“Kuidas hinnata olukorda, kui omanik peale kinnistu 
omandamist kavatseb selle sihtotstarvet muuta müügi 
eesmärgil, sõltub konkreetsest maatükist,” ütles Kepp. 
“Paljudel juhtudel võiks see olla positiivne samm, aga an-
tud juhul ei pruugi see nii olla.” 

Linnamajandusosakonna haljastusspetsialist Milvi 
Saarekivi märkis, et selle territooriumi kohta on esitatud 
pidevalt heakorra alaseid kaebusi. Territoorium on koris-
tamata, sinna veetakse kokku prügi ja suvel on seal hein 
niitmata.

Nõlvaku 11 kinnistut puudutav eelnõu tuleb arutusele 
esmaspäevasel volikogu istungil.

PARANDAME VEA

Eelmise lehe esikülje esimeses veerus ilmunud artik-
lis, kus Tartu maavanem tänas kultuuritöötajaid, on toi-
metuse süül nimetamata jäänud Kultuurkapitali Tartu 
ekspertgrupi aastapreemia saanud Nõo muusikaõpetaja 
Meryt Pastak ja maavanema tänukirja saanud naisan-
sambli Piiapiigad juht Piia Jõesaar.

Toimetus vabandab.

Eelmisel nädalal said 
HKK-sse Sinilind kogu-
nenud elvalased Riigikogu 
juhatajalt Ene Ergmalt 
teavet Riigikogu töö koh-
ta.

Mare Nõmmik

Ergma pidas rahvale 
enam huvipakkuvateks kir-
gi kütnud töölepingusea-
dust ja avaliku teenistuse 
seadust. Tema veendumu-
se kohaselt on 1992. aastal 
vastu võetud töölepingu-
seadus oma aja ära elanud 
ning vajab uuendamist.

“Töölepinguseadus on 
nagu Newtoni kolmas sea-
dus mõjust ja vastumõjust 
– kui võtame ühe neist 
ära, siis läheb viltu,” selgi-
tas Ergma. “Et majandus 
toimiks, tuleb leida sobiv 
variant, mis ei ole saja-
protsendiliselt kummalegi 
meeltmööda. See on tõ-
sine töö, et leida mõistlik 
kompromisslahendus, mis 
muudaks tööturu paindli-
kuks ja ei ignoreeriks täie-
likult töötajate huve.”

Avaliku teenistuse sea-
dus peab aga tooma riigi-
teenistujate palga maks-
misse suuremat selgust ja 
läbipaistvust, sest töötaja 
palk ei peaks koosnema 
mitmest komponendist. 
Ergma avaldas lootust, 
et need tõsised seadused 
jõutakse 2010. aastal vastu 
võtta.

Kui seda ei juhtu, hak-
kavad kõik lubadusi jaga-
ma, sest tulemas on taas 
valimised.

Ergma lisas, et Lissabo-
nis sõlmitud Euroopa Liidu 
reformilepingu uus variant 
jõuab kevadel Riigikokku 
ning ta avaldas lootust, et 
see ka ratifitseeritakse. 

Vastates arvukatele kü-
simustele, väitis Ergma 
muu hulgas, et kuna küsit-
luste põhjal selgus, et Eu-
roopa Liidu toetus oli 75 
protsendiline, siis ei ole re-
formileppe ratifitseerimi-
se eel seda lepet rahvaga 
enam vaja arutada ega ka 
korraldada referendumit. 
See tähendaks, et me ei 
taha Euroopa Liidus olla. 
Igaüks on märganud vii-
masel ajal toimunud suu-
ri muutusi, sest Eesti on 
saanud Euroopa Liidust 
tohutu palju abi, eeskätt 
veemajanduse arendami-

seks, teede ehituseks ja 
teadusaparatuuri ostmi-
seks. Euroliidus ei kujune 
põhilisteks otsustajateks 
vanad Euroopa riigid, 
nagu Saksamaa ja Prant-
susmaa, vaid otsustama 
hakkab majandus.

Mõtte, et Vallo Reimaa 
pidi lahkuma regionaalmi-
nistri ametikohalt omava-
helise konflikti tõttu Mart 
Laariga, lükkas Ergma 
ümber, nimetades Reimaa 
lahkumise tegelikeks põh-
justeks IT ja kodaniku-
ühiskonna küsimuste la-
hendamata jätmist.

“Minister ei ole soo-
lotantsija, ta peab olema 
meeskonnamängija. Re-
gionaalministri töövald-
kond on väga keeruline 
ning eelnevad regionaal-
ministrid on murdnud selle 
kallal oma hambad,” väitis 
Ergma.

Ergma pidas seda posi-
tiivseks, kui erakond võtab 
ministri maha mitte mingi 
suure prohmaka tõttu, vaid 
mõistes, et antud ameti-
kohale valiti inimene, kel 
puuduvad parlamendis ja 
ministeeriumis töötamise 
kogemused. Samal ajal ei 
ole võimalik tagasi kutsu-
da ebaväärikalt käitunud 
või rahva õiglustunnet rii-
vanud riigikogu liiget. Sel-
leks oleks moraalne õigus 
tema valijatel, kes on aga 
anonüümsed.

Ergma märkis, et igal 
erakonnal on oma näge-
mus sellest, kuidas elu 
edasi läheb.

“Minu nägemuseks on, 
et ühiskonnale on väga va-
jalikud haritud inimesed, 
sest nemad on võimelised 
töö kaotuse korral kiires-
ti ümber õppima,” ütles 
Ergma.

Ergma rõhutas vajadust 
tõsta uuesti ausse inseneri-
amet nii nagu see on uhke 
amet Soomes.

Riigikogu madala, 53 
protsendise reitingu kohta 
arvas Ergma, et need rei-
tingud pole kunagi olnud 
eriti kõrged, sest selle kal-
lal teritavad hammast kõik 
tabloidid.

“Riigikogu liige peab 
meeles pidama, kuhu ta 
kuulub. Kui see mõnel 
vahel meelest ära läheb, 
tehakse selle põhjal kohe 
üldistus,” ütles Ergma.

Pärimisele Riigikogu 
infotunnist vähese osavõ-
tu kohta ütles Ergma, et 
infotund ongi loodud eel-
kõige opositsioonile – see 
on opositsiooni võimalus 
esitada ministritele küsi-
musi. Ergma arvates võiks 
opositsioon esitada me-
netlusse märksa rohkem 
eelnõusid, kui seni.

“Opositsioonis olles on 
väga hea lubada ja esita-
da häid eelnõusid, ainult 
kusagilt pole võtta selleks 
vajalikku miljardit,” ütles 
Ergma.

Ergma nimetas Kesk-
erakonna poolt algatatud 
erakorralise pensionitõusu 
eelnõu, mille Riigikogu ta-
gasi lükkas. Kui Eestis on 
umbes 400 000 pensionäri, 
siis neist igale 100 pensio-
nikrooni lisamine tähen-
daks Ergma sõnul riigile 
pensionide väljamaksmi-
seks aastas poolt miljardit 
lisakrooni.

Miks tõsteti aktsiise 
nüüd, kui aega olnuks 
2011. aastani?

“Seda tehti inflatsiooni 
paika saamiseks, et saaks 
kasutusele võtta euro,” 
väitis Ergma. Ta ei pidanud 
õigeks Eesti võrdlemist 
Rootsi ja Soomega, kus on 
madal inflatsioon. “Soome 
on oma heaolu riiki üles 
ehitanud 50 aastat ja Eesti 
nii kiiresti suurt hüpet teha 
ei saa. Kui võrdleme Eestit 
Gruusia, Ukraina ja Vene-
maaga, on pilt teine.”

Küsimusele, kuidas ar-
vestatakse keskmist palka, 
jäi Ergma vastuse võlgu, 
kuid ta märkis, et riigi-
kogulaste palka arvesta-
ti aasta viimase kvartali 
keskmise palga järgi, mis 
on terve aasta keskmisest 
hulga kõrgem, sest see on 
nii seadustatud.

Ene Ergma rääkis 
elvalastele uutest seadustest

Ene Ergma peab Eesti jaoks suurimaks väärtuseks haritud 
inimest.

Foto: Mare Nõmmik

Esmaspäeval võib Elva saada linnaeelarve
salihoone restaureerimi-
seks, mis jäid 2007. aastal 
saamata. Täpsustunud on 
tasandusfondi vahendid. 
31. detsembri seisuga jäi 
linnal kasutamata 7,3 mil-
jonit krooni eelarve vahen-
deid, mis on samuti lisatud 
2008. aasta eelarvesse.

Muudatusena on eelar-
ves kajastatud kõigi Elva 
gümnaasiumi õpilaste ta-
suta koolilõuna, mis vä-
hendab eelarve tulusid 130 
tuh krooni võrra.

Loobutud on 7,2 miljoni 
kroonise laenu võtmisest, 
mis oli plaanis eelarve esi-
mese lugemise ajal. EPP

Gümnaasiumis tuleb 
õpilaskonverents
Juba mõne nädala pärast toimub Elva gümnaasiumis 
esmakordselt õpilaskonverents teemal “Noored teel tu-
levikku”.

Kaisa Viljar

Konverents on mõeldud eelkõige 9.-12. klassi õpilaste-
le ning käsitleb mitmeid, eriti just põhi- ning keskkoolilõ-
petajate jaoks olulisi teemasid.

Õpilaskonverents toimub 6. veebruaril, algusega kell 
12.20 ja koosneb kahest teemablokist. Esimene kannab 
pealkirja “Eesti noor täna ja homme” ning teine “Huvi-
de-võimaluste mitmekesisus karjääriredelil”. 

Esimeses pooles tutvustatakse õpilastele erinevaid 
edasiõppimisvõimalusi. Kohal on lektorid nii kutsehari-
duskeskusest kui ka Tartu ülikoolist. Räägitakse ka õppi-
misvõimalustest välisriikides ning erinevate õppeasutuste 
sisseastumistingimustest. Teises teemablokis tulevad õpi-
lastele oma värvikaid edulugusid rääkima mitmed avalik-
kusele tuntud Elva gümnaasiumi vilistlased, nende seas 
ka Heidy Purga. Nad on elavaks näiteks, et ka pisikesest 
Elvast pärit olles on võimalik Eesti (ning miks mitte ka 
maailma) mastaabis karjääri teha.

Õpilaskonverentsist on oodatud lisaks Elva gümnaa-
siumi õpilastele osa võtma ka meie naaberkoolide esin-
dajad Nõost, Puhjast, Rõngust ning Rannust.

Konverents on suurel määral õpilaste endi korralda-
tud, mistõttu on ka konverentsi teema ning esinejad vali-
tud just õpilaste soovil. Korraldamise osas on oma abis-
tava käe ulatanud lisaks Elva gümnaasiumi juhtkonnale 
ka Elva linnavalitsus. Täpsem info ning õpilaskonverentsi 
päevakava ilmub Elva gümnaasiumis ning linna ümbru-
ses. Jälgige reklaami! Lisainfo: Britt@elvag.edu.ee
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MIS JUHTUS?

Kriminaalasjad
16. detsembril kell 21.45 võttis politsei Rõngu vallas rajalt 

maha 1965. aastal sündinud juhtimisõiguseta ja alkoholijoo-
bes mehe. Meest karistati ka 2005. aastal joobes juhtimise 
eest ning lisakaristusena võeti temalt sõiduki juhtimise õi-
gus kaheks aastaks.

3. jaanuaril kell 14.20 peatas politsei Kesk tänaval 1972. 
aastal sündinud alkoholijoobes mehe, keda on ka 2004. aas-
tal karistatud joobes juhtimise eest.

18. jaanuaril kell 21.39 tabas politsei Puiestee tänaval au-
toroolist 1973. aastal sündinud alkoholijoobes mehe, keda 
on 2007. aastal karistatud sama teo eest.

Liiklus
18. jaanuaril kell 9.40 juhtis Pargi tänaval Aksel (s 1960) 

sõidukit, millele oli paigaldatud vale registreerimismärk. 
Kell 13.15 liikles Tartu maanteel Kalmer (s 1967) sõidukiga, 
mis ei olnud läbinud tehnoülevaatust. Kell 15.10 jättis Valga 
maanteel Viljar (s 1987) kontrollijale esitamata liikluskind-
lustuspoliisi. Sama päeva õhtul jäid kihutamisel vahele kell 
22.58 Elvas Mart (s 1985) ja kell 23.20 Nõo vallas Jaanus (s 
1981).

19. jaanuaril kell 4 jäi politseile Elvas silma 1992. aastal 
sündinud juhiloata poiss.

Kell 21.30 eiras Peeter (s 1972) Elvas tahtlikult reguleeri-
ja poolt antud kohustuslikku peatamise märguannet.

21. jaanuaril kell 9.04 ei andnud Tartu maanteel Vjatšes-
lav (s 1981) enne manöövri alustamist suunamärguannet, 
tema sõidukil puudus ees ja taga nähtaval kohal algaja juhi 
tunnusmärk. Kell 9.14 oli Nõo vallas roolis juhiloata Rene 
(s 1983), kel oli juhtimise õigus karistusena ära võetud. Kell 
10.15 jättis Konguta vallas Kalmer (s 1982) kontrollijale esi-
tamata liikluskindlustuspoliisi, tema sõiduk ei olnud läbinud 
tehnoülevaatust. Kiirust ületasid kell 11.25 Tartu maanteel 
Indrek (s 1972) ja kell 12 Konguta vallas Aivar (s 1961). Ai-
var oli jätnud ka turvavöö kinnitamata.

22. jaanuaril ületasid Konguta vallas kiirust kell 12.45 
Helmut (s 1961) ja kell 15.15 Aigar (s 1974).

Roolijoodikud
18. jaanuaril kell 21.15 kõrvaldas politsei Rõngu vallas 

juhtimiselt alkoholijoobes Meelise (s 1960).
21. jaanuaril jäid Konguta vallas politseile vahele alkoho-

li jääknähtudega juhid: kell 7.40 Liivar (s 1980) ja kell 8.20 
Guido (s 1957).

Avalik kord
12. jaanuaril kell 22 jõi 1993. aastal sündinud poiss Elva 

linnas alkoholi.
17. jaanuaril kella 13.40 paiku viibisid Rõngu vallas bus-

sijaamas joobnud olekus Tõnu (s 1958), Toomas (s 1951) 
ja agressiivselt käitunud joobnud olekus Ovo (s 1951). Kell 
14.15 tarvitas Nõo vallas bussijaamas Hindrek (s 1967) alko-
hoolset jooki. Sama päeva õhtul kell 19.35 tuigerdas joob-
nud olekus Toivo (s 1948) Elvas avalikus kohas.

Lõuna-Eesti Päästekeskus
Ajavahemikul 18. kuni 21. jaanuarini käisid päästjad Nõo 

vallas Voika külas ja Peedul kõrvaldamas teele kukkunud 
ning liiklust takistavaid puid.

Päästjad käisid ka Konguta vallas Annikoru külas kiirabi 
abistamas raske patsiendi tõstmisel.

Elva linnavolikogu jõuab 
ilmselt eeloleval esmaspäe-
val korraldatud jäätmeveo 
rakendamise korra kehtes-
tamiseni, mis on aluseks 
jäätmevedaja valikule ja 
kogu edaspidisele jäätme-
veo korraldusele Elva lin-
nas. 

Sirje Veldi 

Kui uus jäätmekava an-
nab üldharivat infot Elva 
linna praegusest olukorrast 
ja jäätmekorralduse plaa-
nidest aastatel 2008-2011, 
siis jäätmeveo rakendamise 
kord kehtestab konkreetse-
maid suuniseid jäätmete ko-
gumiseks nii jäätmevedajale 
kui ka ühistutele ja erama-
jaomanikele.

Korraldatud jäätmevedu 
Elva linnas tähendab sisuli-
selt seda, et kogu linn on üks 
jäätmeveo piirkond, mida 
teenindab üks, konkursi 
korras valitud jäätmeveda-
ja, kes võtab üle kõik selles 
piirkonnas senikehtinud 
lepingud teiste vedajatega 
ja sõlmib uued lepingud 
nendega, kel jäätmekäitlus-
leping seni üldse puudus. 
Sisuliselt tekitatakse jäät-
mekäitluses monopol, sest 
kaob ära võimalus valida 
omale soodsamat lepingut.

Elva linnas peab iga kin-
nistu koguma segaolmejäät-
meid ja üle kümne korteriga 
elamul, milles on kaugküte, 
lasub kohustus eraldada ol-
meprügist paber ja kartong 
jäätmete tekkimise kohas 
ehk siis oma maja õuel. 
Teiste jäätmeliikide käitle-
mine toimub vastavalt Elva 
linna jäätmehoolduseeskir-
jas toodud nõuetele.

Üle kümne korteriga 
korterelamus tuleb segaol-
mejäätmete konteinereid 
tühjendada vähemalt iga 
kahe nädala järel ning pa-
beri ja kartongi konteinerit 
vastavalt selle täituvusele. 
Alla kümne korteriga maja-
des tuleb segaolmejäätme-
te konteinerit tühjendada 
vähemalt korra kuus. Loo-
mulikult tuleb konteinereid 
tühjendada sagedamini, kui 
nad on ületäitunud või levi-
tavad haisu.

“On kaks varianti,” 
räägib Elva linnavalitsuse 
keskkonnaspetsialist Mari-
ka Uprus. “Kinnistul asu-

vad jäätmevaldajad peavad 
leppima vedajaga kokku, 
et kinnistut varustatakse 
optimaalse suurusega kon-
teineriga. Kui konteineri 
kõrvale on paigutatud ol-
mejäätmeid, või see on üle-
täitunud, võtab vedaja tasu 
lisateenuse hinnakirja alu-
sel, mida meie kord ei regu-
leeri. Vaevalt et keegi tahab 
tasuda lisateenuse eest, sest 
üldjuhul on see kallim.”

Kuna jäätmeid tekitavad 
kõik majapidamised ja asu-
tused, kortermajad ja suvi-
lad, siis loetakse nad oma 
piirkonnas automaatselt 
jäätmevaldajaks ning kan-
takse Elva linnavalitsuse 
jäätmevaldajate registrisse. 
Jäätmevedaja ja -valdaja 
on kohustatud sõlmima 
omavahelise kirjaliku jäät-
mekäitluslepingu kas ise või 
volitada enda nimel lepin-
gut sõlmima kinnisvara hal-
dus- või hooldusettevõtte.

Jäätmekäitluslepingus 
täpsustatakse:

* kas jäätmevaldaja üürib 
või ostab kogumismahuti 
jäätmevedajalt või kasutab 
endale kuuluvat mahutit;

* kui suur on kogumis-
mahuti ning millal ja kui sa-
geli seda tühjendatakse;

* poolte õigused ja ko-
hustused.

Jäätmevedajalt saavad 
jäätmevaldajad arve igal 
juhul, olenemata sellest, 
kas leping on kirjalikult sõl-
mitud või mitte. Sel juhul 
võetakse arve aluseks käes-

oleva korraga määratud 
minimaalne jäätmemahuti 
ja minimaalne lubatud tüh-
jendamissagedus.

“Selle punktiga on mõel-
dud seda, et kui jäätmeval-
daja ei ole üldse huvitatud 
lepingu sõlmimisest, kon-
teinerit ka ei luba kinnistule 
paigaldada, siis on vedajal 
õigus esitada iga kuu talle 
miinimumpaketi arve,” sel-
gitas Uprus.

Kui tänavate olukord ei 
võimalda vedajal teenust 
osutada jäätmevedaja kin-
nistul, võivad naabruses 
asuvate kinnistute jäätme-
valdajad sõlmida ühise jäät-
mekäitluslepingu ja kasu-
tada jäätmete kogumiseks 
ühiseid mahuteid. Selline 
ühismahutite kasutamine 
tuleb aga eelnevalt linnava-
litsusega kooskõlastada.

Korraldatud jäätmeveo-
ga liitumise kohustusest on 
vabastatud isikud, kellel on 
jäätmeluba või komplekslu-
ba. Sellisel juhul tuleb kord 
aastas määratud tähtajaks 
esitada linnavalitsusele kir-
jalik selgitus oma jäätmete 
käitlemise kohta.

Jäätmevaldaja saab kor-
raldatud jäätmeveoga mit-
te liituda vaid erandkorras 
ja teatud tähtajaks, kui ta 
pöördub vastava avaldusega 
linnavalitsuse poole. Põhju-
seks võivad olla näiteks tee-
olud, mis ei luba jäätmeau-
tol pääseda jäätmevaldaja 
juurde; kui jäätmevaldaja ei 
kasuta ajutiselt rohkem kui 
kolme kuu jooksul oma elu-,
äri- või bürooruume; kui ta 
kasutab oma olmejäätmete 
kogumiseks presskonteine-
rit või tal tekib muid jäät-
meid, mille üleandmiseks 
on tal jäätmekäitlejaga vas-
tav leping, mis hõlmab ka 
olmejäätmeid. Linnavalitsus 
otsustab avalduse rahulda-

mise või mitterahuldamise 
reeglina ühe kuu, erand-
juhtudel ka kuni kahe kuu 
jooksul ja teavitab sellest ka 
jäätmevedajat.

Vali õige konteiner
Inimesed, kes on muret-

senud endale konteinerid, 
peavad arvestama, et kuigi 
need on üsna standardsed, 
ei pruugi nad siiski sobida 
sellele firmale, kes jäätme-
vedaja konkursi võidab.

Reeglina on lubatud ka-
sutada kaanega suletavaid 
metallist või plastist väike-
konteinereid mahuga 140, 
240, 370, 600 ja 800 liitrit, 
kaanega suletavaid metal-
list konteinereid mahuga 
1500, 2500 ning 4500 liitrit, 
presskonteinereid või teisi 
jäätmemahuteid, kui see on 
jäätmevedajaga kokku lepi-
tud.

Ühepereelamu jäätme-
mahuti on minimaalselt 140 
liitrit, kuid jäätmete kogu-
misel on lubatud kasutada 
ka standardseid 50 liitrisi 
jäätmekotte, kuhu tohib 
paigutada kuni kümme kilo 
jäätmeid. Jäätmekotid tu-
leb üleandmiseks paiguta-
da oma kinnistul asuvasse 
suletavasse nõusse (kontei-
nerisse) nii, et need oleksid 
kaitstud lindude ja loomade 
ligipääsu eest. Konteineril 
peab olema märge “segaol-
mejäätmed” ja jäätmekäit-
luslepingu number. Jäätme-
kotid peavad olema pealt 
suletud, kergesti käega haa-
ratavad. Jäätmekotte või-
vad kasutada need elamud, 
kus elab kuni kaks inimest, 
biolagunevaid jäätmeid 
komposteeritakse nõuetele 
vastavalt ja ka taaskasutata-
vate jäätmete käitlemine on 
nõuetekohane.

Kortermaja jäätmema-
huti suurus sõltub elanike 
arvust. Arvestuslikult tekib 
kuus ühe inimese kohta mi-
nimaalselt 45 liitrit segaol-
mejäätmeid.

Teenustasude piirmäärad 
kehtestab omavalitsus ja see 
kehtib jäätmekoti või -kon-
teineri ühe korra tühjenda-
mise kohta, sisaldades kõiki 
sellega kaasnevaid teenu-
seid, välja arvatud kontei-
nerite rendi, amortisatsioo-
ni, soetamise jms tehtavad 
kulutused. Jäätmevedajal 

Linnavolikogu asub purema 
jäätmekäitluspähklit

puudub õigus ühepoolselt 
suurendada jäätmeveo tee-
nustasusid, küll aga saab ta 
taotleda teenustasu suuren-
damist kas ühe või mitme 
jäätmeliigi osas, kui näiteks 
tarbijahinnaindeks (inf-
latsioon) on aasta jooksul 
suurenenud vähemalt 10%. 
Teenustasu võib muuta vaid 
kord aastas, kuid see ei tohi 
olla kõrgem linnavolikogu 
kehtestatud piirmääradest 
ning neist tuleb 30 päeva 
ette teatada ajalehes Tartu 
Postimees ja Elva Posti-
poiss.

Jäätmevedaja võib osu-
tada jäätmevedajale lisatee-
nuseid ainult jäätmevaldaja 
nõusolekul.

Linnavalitsus kuulutab 
lähiajal välja konkursi jäät-
mevedaja leidmiseks.

Kui pakkumise kutse 
dokumendid on koostatud, 
kuulutatakse välja hange. 
Aega pakkumisi teha on 
30 päeva. Väljavalitud tee-
nusepakkujaga sõlmib lin-
navalitsus lepingu kolmeks 
aastaks. Jäätmevaldajad, 
kel on kehtiv leping teise 
jäätmevedajaga, loetakse 
automaatselt ühinenuks 

uue teenusepakkujaga ning 
nad ei pea ise lepingu lõpe-
tamise ja muutmisega vaeva 
nägema – selle korraldavad 
jäätmefirmad omavahel ise. 
Kortermajades sõlmitakse 
jäätmeveoleping kas ühistu 
või ühisusega, mitte iga ini-
mesega eraldi ning lepingus 
täpsustatakse kõik tingimu-
sed ja veosagedus. Harvem 
kui korra kuus ei luba sea-
dus olmejäätmete konteine-
rit tühjendada. “Vedajaga 
saab kokku leppida ainult 
sagedasema veo,” ütleb 
Uprus. “Vabastust saab 
taotleda vaid väga erandli-
kel juhtudel.”

Edaspidi tulevad arved 
postiga juba uuelt firmalt 
linnavolikogu kehtestatud 
hindadega.

Upruse sõnul on linnava-
litsusel plaanis korraldada 
jäätmekäitlusalane teabe-
päev, mille toimumisest 
antakse teada Elva linna-
valitsuse kodulehel ja Elva 
Postipoisis. Küll aga võivad 
kõik huvilised tulla esmas-
päeval kell 18 raekoja saali 
kuulama, mida volikogu 
liikmed jäätmemajandusest 
arvavad ja mida otsustavad.

See pilt, mis on tehtud Järve tänava ja Käo tee nurgalt, pole Elva linnapildis üldsegi mitte haruldane. “Kuhu me küll niiviisi 
jõuame,” küsib meile pildi saatnud Kristiina Pastak. 

Foto: Kristiina Pastak
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Elva Postipoiss 165
(30. jaanuar 1998)

* Elva naisseltsi 20 naist 
õppisid Centrumi baaris 
etiketi järgi lauda katma, et 
Euroopa Liitu astudes oleks 
need elementaarsed osku-
sed omandatud. Lauakom-
beid tutvustas Centrumi 
kelner Mart Vesing.

* Leht kirjutab, et alates 
12. jaanuarist töötab Elvas 
Centrumi kõrval Ühispan-
ga VISA sularahaautomaat 
ning ka kauplustes saab 
maksta pangakaardiga.

* Perearst Taimi Laasik 
lahkub Maxillast ja avab 
oma erapraksise Valga mnt 
17a. Maxilla perearstikes-
kus kutsub Laasiku endisi 
patsiente registreeruma 
teiste perearstide juurde.

* Linnavalitsus tuletab 
elvalastele meelde, et vas-
tavalt pühade ja tähtpäe-
vade seadusele heisatakse 
2. veebruaril, Tartu rahule-
pingu aastapäeval riigilipp 
päikesetõusust loojanguni.

* Tartumaa muuseum 
kutsub elanikke täiendama 
muuseumi numismaatika-
kogu 1960. aastatel käibel 
olnud paberrahade ja kopi-
katega.

* 21. jaanuaril häälesta-
sid norralased Elva veepu-
hastusjaama ja 22. jaanuari 
hommikul hakkas veekraa-
nidest elvalaste korterites 
voolama euro- ehk helesini-
ne vesi. Elvalast häiris kloo-
rilõhnaline vesi, mille peale 
Tartumaa Vesi kinnitas, et 
kõik on nõuetekohane ja 
edaspidigi klooritatakse 
vett kaks korda aastas, mil-
lest aegsasti teavitatakse ka 
tarbijaid.

* Linnavalitsus rahul-
das Elva Linna Hoonete 
Haldamise Osakonna taot-
luse ja kehtestas alates 1. 
veebruarist 1998 vastavalt 
elamu tehnilise varustatu-
se tasemele hooldustarii-
fid ühe ruutmeetri kohta 
järgmiselt: ilma tsentraalse 
sooja veeta keskküttega 
maja – 3 krooni; veevärgi 
ja kanalisatsiooniga ahi-
küttega maja – 2,5 krooni; 
veevärgi ja kanalisatsiooni 
kuid ühise WCga ahiküt-
tega maja – 2,20 krooni ja 
ilma veevärgita ahiküttega 
majale 2 krooni.

* Linnavalitsus andis te-
gevusloa FIE Helle Kõllile 
ja Ülo Naurile, Elva Kom-
munaalettevõtte OÜ-le ja 
Elva algkooli sööklale.

Töölepinguseaduse
asjus räägime

Esiteks, praegune tööle-
pinguseadus on oma aja 
ära elanud. Erinevad va-
litsused on üritanud uut 
eelnõud parlamendile esi-
tada, aga alati on saanud 
poliitilised erimeelsused 
takistuseks.

Urmas Reinsalu, IRLi 
parlamendisaadik

Miks valitseb ikka veel 
mõtteviis, et tsentraalselt 
maksuraha kogumine on 
tõhusam kui loota lepin-
gupoolte oma suutlikkusse 

kokku leppida? Sellele on raske vastata, sest on selge, 
et praegune õiguskord töösuhetes on kohmakas ja ras-
kendab, mitte ei hõlbusta uute töökohtade loomist. Kuid 
praegu Sotsiaalministeeriumi esitatud kujul IRL töö-
lepinguseaduse eelnõud ei toeta, samas on valmis seda 
arutama ja sisuliste ettepanekute arvestamisel – näiteks 
lapseootel naiste õiguste tagamine, loobumine kollek-
tiivse vastutuse ideest, koondamishüvituse pikendamine 
– valmis ellu viima. IRLi jaoks ei ole töölepingu seaduse 
muutmine asi iseeneses, vaid üks abinõu inimeste elujär-
je kindlustamiseks.

Koondamishüvitistest
IRLi seisukoht on, et praeguses eelnõus on ette nähtud 

ebarealistlikud numbrid. Liialt naiivne on ette kujutada, 
et üle kümne aasta üht tööd teinud inimene nüüd korra-
ga paari nädalaga endale sobiva töö leiab. Seega halven-
davad Sotsiaalministeeriumi eelnõus pakutavad koon-
damisest etteteatamise tähtajad ning koondamishüvitise 
suurus liialt töötajate olukorda. IRL pakub omalt poolt 
arutamiseks välja järgmised koondamisest etteteatamise 
tähtajad – kuni 10-aastase staaži puhul üks kuu ja enam 
kui kümneaastase staaži puhul kaks kuud ning järgmised 
koondamishüvitiste suurused – kuni kümneaastase staaži 
puhul kahe kuu palk ja enam kui kümneaastase staaži pu-
hul kolme kuu palk. Töölepingu seaduse kõrval on sama 
olulised meie üldhariduse toetamine, ettevõtluse aren-
damise meetmed ning kutse- ja kõrghariduse suunamine 
tööturu vajadustele.

Lapseootel emade õiguskindlus
Perekeskse erakonnana on meie seisukohaks, et me ei 

saa toetada meetmeid, mis last ootava ema õiguskaitset 
halvendaksid.

Eelnõus on õigusega sätestatud, et tõendamise koor-
mis vallandamise puhul peaks lasuma tööandjal. Kuid see 
peab olema tagatud ka õiguskaitsega nõnda, et mitte lap-
seootel ema ei pea kohtusse pöörduma töö ülesütlemi-
se tõttu. Lisaks kutsuksin Riigikogu kodanikuühiskonna 
toetusrühma esimehena kaaluma võimalust, et sätestada 
teatud vabatahtliku töö tegijatele võimalus aastas saa-
da üks tööpäev oma vabatahtlike ülesannete täitmiseks. 
Abipolitseinikud, päästjad, kaitseliitlased – Eesti tuleva-
ne arengusuund peab olema avalike ülesannete täitmisel 
palju suurem kodanikualgatuse toetamine ja kaasamine. 
Seda peab riik soodustama ka töösuhete reguleerimise 
kaudu.

Kokkuvõtteks
Lepinguvabaduse suurendamine on asjakohane. Kuid 

riik ei peaks lepinguvabadust suurendama osaliselt. Le-
pinguvabaduse põhimõtte alla peaks minema ka võima-
lus toetada töötaja tööpanust. Täna on mitmed asjad 
maksustatud erisoodustusmaksuga, nagu näiteks tööand-
ja maksed töötaja pensionifondi, kulutused terviseeden-
damisse ja tasemekoolituse kompenseerimine. Muutused 
on vajalikud ning seisavad ees. Muutusi ei tohi käsitleda 
osaliselt ega ülepeakaela ning arutelu peab tuginema 
kaasamise heale tavale. IRLi ülesanne on olla tasakaalu 
leidjaks koalitsioonipartnerite vahel. Selleks peame põh-
jalikult analüüsima erinevaid arvamusi ühiskonnas ja te-
gelikke vajadusi. Selle tööga oleme alustanud.

Inimesed küsivad lihtsa 
küsimuse: milleks meile 
uut töölepinguseadust vaja 
on? Kas siis vana ei kõlba 
enam?

Tõnis Kõiv
Riigikogu liige,

Reformierakond

Sama lihtne vastus on, et 
ei kõlba jah. Uut töölepin-
guseadust on vaja, et majan-
duskasv jätkuks ja näiteks 
pensionid edasi tõuseks. On 
ju pensionite suurus väga 
otseselt seotud majandus-
kasvust tuleneva suurema 
sotsiaalmaksu laekumisega. 
Eelmisel aastal Riigikogus 
muudetud seaduse koha-
selt indekseeritakse igal 
aastal pensione selliselt, et 
pensionikassasse laekuvast 
sotsiaalmaksust makstakse 
suurem osa ka pensioniteks 
välja. Pensioniindeksis on 
sotsiaalmaksu osakaal 80% 
ja tarbijahinna indeks 20%.

Majanduskasvu jätkumi-
se takistusena on mitmed 
autoriteetsed muu maailma 
analüütikud juba mitu aas-
tat esile tõstnud Eesti töö-
jõuturu liigset jäikust. Roh-
kem paindlikkust – ütlevad 
nii Maailmapank, Euroopa 
Komisjon kui Rahvusvahe-
line Valuutafond.

Milleks seda vaja 
on?

Majanduskeskkond meie 
ümber muutub kogu aeg. 
Ettevõtted peavad muutus-
tega pidevalt kaasas käima, 
end vajadusel kiiresti ümber 
kohandama ning üha tule-
muslikumalt töötama. Kui 

ettevõte muudab tegevus-
ala, võib vaja minna teist-
suguste oskustega inimesi. 
Osa inimesi tuleb koonda-
da, samal ajal teisi jälle töö-
le võtta. Tegemist on pideva 
protsessiga.

Eesti töötajatest töö-
tab 48% ettevõtetes, kus 
on kokku kuni 10 töötajat. 
Pooled meie firmadest on 
väikesed ehk siis peaksid 
olema eriti kiired ja paind-
likud muutuma. Ettevõtja 
jaoks on valikud väga liht-
sad – hakkama ei saa, ku-
kud konkurentsist välja ehk 
siis pead firma sulgema ja 
kõik töökohad kaovad.

Ettevõtte töötajad va-
javad samuti paindlikkust. 
See ei tähenda mitte ainult 
koondamishüvitisi, mis on 
vaat et põhiteemaks kuju-
nenud, vaid siiski ka palju 
muud. Tööturg on paindlik, 
kui töötajatel on olemas või-
malused pidevaks ümber- ja 
täiendõppeks, mida nad ka 
kasutavad, kui töötaja ja 
tööandja on vabad omava-
hel lepingu sõlmimisel ja 
muutmisel, kui töötaja are-
neb koos tööandjaga. Täht-
sam kui koondamishüvitis 
on kindlustunne, et ühe töö 
lõppemisel on olemas või-

malused uue töö saamiseks. 
Riik pakub karjäärinõusta-
mist, vajadusel täiend- või 
ümberõpet ning töötukas-
sast saab toetust uue töö 
leidmise perioodil. Paind-
likkus tähendabki eelkõige 
paindlikke võimalusi suju-
valt liikuda ühest töökohast 
teise. Arenenud riikides va-
hetab töötaja keskmiselt 7-8 
aasta tagant töökohta ning 
ühel töökohal töötamise 
aeg pigem lüheneb.

Soomes suudavad tööta-
jad ja tööandjad kokku lep-
pida töölepingu tingimustes, 
sealhulgas ka töölepingu 
lõpetamises. Teatavasti tu-
leb kohe lepingu sõlmimisel 
läbi rääkida ja kokku lep-
pida ka lepingu lõpetamise 
küsimused. Soome seaduste 
kohaselt tuleb koondami-
sest töötajale ette teatada 
14 päeva kuni 9 kuud töö-
tanud töötajale ja üks kuu 
kuni 4 aastat töötanud töö-
tajale. Koondamishüvitise 
maksmist Soome seadu-
sed ette ei näe. Kuidas siis 
soomlased saavad ise kokku 
lepitud, aga meie ei saa.

Uus tööseadus toob mei-
le kaasa suurema paind-
likkuse töösuhetesse, mis 
aitab meie ettevõtetel pi-
devalt muutuvas majandus-
keskkonnas hästi toimida. 
Nii kasvab meie majandus 
ning laekub rohkem makse 
riigieelarvesse, sealhulgas 
sotsiaalmaksu. Seega peak-
sid nii tänased kui tulevased 
pensionärid olema samuti 
huvitatud sellest, et Eesti 
tööturg muutuks paindliku-
maks ehk uus töölepingu-
seadus vastu võetaks. Ikka 
parema tuleviku nimel.

Kas soovite, et 
pensionid muutuksid 
kahekordseks?

“Minister ei ole soo-
lotantsija, ta peab olema 
meeskonnamängija. Regio-
naalministri töövaldkond 
on väga keeruline ning eel-
nevad regionaalministrid on 
murdnud selle kallal oma 
hambad.”

(Ene Ergma regionaal-
ministri institutsioonist.)

ÜTLES...

Vabariigi Valitsus kin-
nitas neljapäeval munitsi-
paalkooli õpetajate palga 
alammäärad, mis jäävad 
alla haridustöötajate soovi-
tu. Noorempedagoogi palga 
alammäär on 9516 (praegu 
7800), pedagoogil 10 077 
(praegu 8260, vanempeda-
googil 11 517 (praegu 9440) 
ning pedagoog-metoodikul 
13 908 krooni (praegu 11 
400). Klassijuhataja ülesan-
nete täitmise eest nähakse 
eelnõus ette õpetajale küm-
neprotsendiline lisatoetus.

Valitsuse kommunikat-
sioonibüroo nentis, et alam-
määrad tõusevad tänavu 
möödunud aastaga võrrel-

des 22 protsenti; varem oli 
kavandatud 20-protsendili-
ne tõus.

Siiski jääb tõus haridus-
töötajate soovitud 30-prot-
sendilisest tõusust väikse-
maks.

Haridustöötajate liit 
taotleb noorempedagoogile 
10 140, pedagoogile 10 738, 
vanempedagoogile 12 272 
ning pedagoog-metoodi-
kule 14 820 krooni suurust 
palga alammäära.

Liit on ka teatanud val-
misolekut toetada oma soo-
vi streigiga. Liidu juhatuse 
esimees Sven Rondik ütles 
BNS-ile, et õpetajate strei-
gist ei saa praegu veel konk-

Juba eeloleval sügisel 
pikenevad Tartu linna bus-
siliinid lähivaldadesse, kui 
omavalitsused ja maavalit-
sus suudavad kokku leppi-
da, kuidas jagunevad liini-
de pikendamise kulud.

Jutuks on olnud, et lin-
nabussid hakkaksid sõit-
ma Tartu vallas Kõrveküla 
suunda, Ülenurme kesku-
seni, Tähtvere vallas Mär-
jale ja Luunja vallas Uus-
Veerikusse.

Maavanem Esta Tamm 
ütles, et veel ei ole võima-
lik üksikasjaliselt vastata, 

kuhu tulevad peatused ja 
kui tihti bussid käivad, ehk-
ki marsruute on läbi mõel-
dud ja püütud rehkendada, 
milline oleks hind.

Maavanem meenutas, 
et juba mullu suvel tõusis 
päevakorrale mõnede Tar-
tu linnaliinide pikendami-
ne maakonda seoses eksi-
arvamusega, nagu ei oleks 
see seadusega lubatud.

Tamm põhjendas, et 
Tartu linn on teatanud 
valmidusest sügisel pi-
kendatud linnaliinidega 
proovi teha ja kuna just on 

reetselt rääkida.
Ta lisas, et kõigepealt 

tuleb haridustöötajaid valit-
suse otsusest teavitada ning 
seda ka liidus arutada.

Rondik viitas ka sellele, 
et haridustöötajate liit kuu-
lub teenistujate ametiliitude 
ühendusse TALO, mis on 
palgateema riikliku lepita-
ja juures tõstatanud. Valit-
susliidu programm lubab 
õpetajate palga viia 2011. 
aastaks keskmise palga ta-
semele, kuid selle eesmärgi 
saavutamiseks pole konk-
reetset ajakava kehtestatud. 
Rondik avaldas arvamust, 
et sellise graafiku olemasolu 
vähendaks pingeid. BNS

Valitsus kinnitas munitsipaalkooliõpetajate 
alampalgamäärad

käimas vaidlused bussiliik-
luse riiklike toetuste jaotu-
se üle, on otstarbekas ka 
välja selgitada linnaliinide 
valdadesse pikendamisega 
kaasnev rahavajadus.

Maavanema teatel on 
maakonna bussiliikluse 
tarbeks riigilt eraldatava 
dotatsiooni suurus luba-
tud avaldada märtsiks, siis 
saab ka selgeks, kui palju 
jääb maakonnaliinide käi-
gushoidmise kõrvalt raha 
linnaliinide pikendamise 
kulude katteks. “Meie esi-
mene ülesanne on püüda 

maakonnas olemasolevaid 
liine käigus hoida,” lausus 
Tamm.

Selge on aga, et kui lii-
nid sügisel pikenevad, tu-
levad piletiskeem ja sõidu-
soodustused samasugused 
nagu linnas. Tamm mee-
nutas, et pikka aega on 
räägitud linna- ja maakon-
naliinide ühtsesse võrku si-
dumisest, kuid just nimelt 
erinev toetuste maksmise 
kord ja erinevad sõidusoo-
dustused on olnud komis-
tuskiviks. BNS

Tartu linna bussiliinid võivad pikeneda naabervaldadesse
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Heino Järv: polikliinik oli üks kollektiivne tegemine

Heino Järvele pakub pensio-
nipõlveks vajalikku rahu ja 
vaikust tema Ujula tänavas 
asuv kodu.

26. jaanuaril tähistab 85. 
juubelit tuntud elvalane 
Heino Järv, kelle initsia-
tiivil sai Elva haigla uue 
polikliiniku. 1976. aastal 
omistati Järvele teenelise 
arsti aunimetus, Elva lin-
navalitsus tunnustas aga 
2006. aastal Heino Järve 
teenete märgiga.

Mare Nõmmik

Kus möödus teie lapse-
põlv?

Olen sündinud Tartus, 
kuid elusaatus viis mind 
juba varases lapseeas koos 
vanematega looduskaunis-
se Pärnusse. Elasime algul 
jõe ääres Jannseni täna-
val. Lapsepõlvest on kõige 
enam meelde jäänud kalu-
rite suitsuahjud ja räimede 
vardasse ajamine, samuti 
Pärnu suure silla avamine 
1938. aastal. Nägin siis ka 
Konstantin Pätsi. Keskha-
riduse sain Pärnu Poeglas-
te Gümnaasiumis.

Mis tõi teid meditsiini 
juurde?

Mõte arstiks saada tek-
kis mul varakult kopsutu-
berkuloosi põdeva isa tõt-
tu. Kuid põdesin lapsepõl-
ves ka ise palju ning mulle 
jäi hea mulje meedikutest 
kui sõbralikest inimestest. 
Koolivaheaegadel käisin 
Pärnu linna haiglas abi-
töödel ning ülikooli õppi-
ma minnes ei olnud mulle 
haiglas, alates sanitarist, 
ükski töö võõras.

Et pääseda pärast güm-
naasiumi lõpetamist saksa 
sõjaväest, läksin tööle Pär-
nu haiglasse. Haigla kõrval 
asuva saksa välilaatsareti 
ülemarst suunas mind es-
maabikursustele, millest 
oli edaspidi abi. Saksa sõja-
väest ma siiski ei pääsenud 
ning mind mobiliseeriti ja 
saadeti 1943. aastal Vene-
maa rindele. Kui sakslased 
hakkasid 1944. aastal taga-
nema, läks meie Eestisse 
toodud väeosa laiali ning 
mina alustasin jalgsimatka 
koju.

Kuidas saksa sõjaväest 
tulnul õnnestus ülikooli 
õppima pääseda?

See oli raske. Esmalt 
pidin töötama aasta Järva-
kandi klaasivabrikus tööli-
sena. Minu tööks oli tuliste 
klaasitahvlite mahamurd-
mine, mis oli väga ohtlik. 
Vigastasin seal ka oma 
kätt. Kuna ülikool ei julge-
nud mind vastu võtta, pidin 
käima eelnevalt julgeoleku 
komitees vestlusel. Esialgu 
õnnestus mul astuda üli-
kooli veterinaariateadus-
konda, kus tutvusin oma 

tulevase abikaasa Heldiga. 
Aasta pärast läksin üle ars-
titeaduskonda, mille lõpe-
tasin 1952. aastal.

Miks just akušöör-gü-
nekoloogia?

Ülikooli ajal sattusin 
sünnitusmajja praktikale. 
Peaarst Irina Veerma võt-
tis mind kaasa sünnituste 
ja akušöör-günekoloogia 
operatsioonide juurde ja 
sealt algas minu jaoks aku-
šöör-günekoloogia. Minu 
Elva endised naispatsien-
did tervitavad mind täna-
val ja patsutavad õlale.

Kuidas sattusite tööle 
Elva haiglasse?

Minu esimeseks töö-
kohaks oli Kallaste ra-
joonihaigla, kus alustasin 
kohe peaarsti ja akušöör-
günekoloogina. Kallastel 
töötasin kuus aastat, mille 
jooksul sisustasime sinna 
korraliku haigla. Mulle 
meeldisid sealsed vanausu-
lised. Nemad olid meel-
divad venelased, sest nad 
olid tõsiusklikud, ausad ja 
vastutulelikud. Venemaalt 
tulnud ülemused-sisserän-
dajad olid luurajad ja sa-
lakavalad, kes kontrollisid 
kõikide meelsust, kraakle-
sid omavahel ja kaebasid 
üksteise peale keskkomi-
teesse.

Kuna töö oli pingeline, 
sest akušöörina tuli haiglas 
valves olla 24 tundi ööpäe-
vas, pere aga elas Tartus, 
tekkis töökoha vahetamise 
mõte. Tollane Elva Rajoo-
ni Täitevkomitee esimees 
Richard Kurvits pakkus 
mulle Elva haigla peaarsti 
ametikohta.

Peaarsti ametiposti ja-
gati ikka parteisõduritele?

Mul oli erakordne või-
malus töötada nomenk-
latuursel ametikohal par-
teituna. Vahepeal kaaluti 
seetõttu minu sobivust 
sellele ametikohale. Tänu 
Richard Kurvitsa vahele-
segamisele jäeti mind ra-
hule. Et ma parteisse pole 
astunud, selles oli süüdi 
minu Eesti patrioodist isa.

Kust tekkis Elva poli-
kliiniku ehitamise mõte?

Alustasin Elva haigla 
peaarstina 16. novembril 
1958. aastal. Haigla kasu-
tuses olid varem raudtee-
laste puhkekoduks olnud 
kolm vana maja, neist 
üks nüüdseks lammuta-
tud vana ambulantsi ning 
praegune pastoraadi hoo-
ne. Vaatasin hooned üle 
ja kuna need ei vastanud 
tervishoiu nõuetele, hak-
kasin mõtlema uue hoone 
ehituse peale. Mind toetas 
igati Richard Kurvits, kuid 

projekteerimisega õnnes-
tus alustada alles 1967. 
aastal, sest Eestis lubati 
juurdeehitusi vanale hoo-
nele ministrite nõukogu 
määrusega 1967. aastal. 
Ehitusluba tuli Moskvast, 
raha Eestist. Raha saami-
ne oli üks rist ja viletsus. 
Polikliinik avati 23. aprillil 
1976. Keegi ei usu täna, 
et ehitasime polikliiniku 
valmis vaid 600 000 rubla 
eest. Küllap siin oli oma 
osa ka sellel, et väga pal-
ju oli ühiskondlikku tööd. 
Suureks abiks, eriti trans-
pordi ja tehnikaga, olid 
Johannes Lindpere, Val-
dur Born, Kalev Raave jt. 
Lihtsamaid töid tegid ka 
haigla töötajad ning ka 
minul endal tuli igale poo-
le käed külge panna. Ka 
ehitusmaterjalid tuli välja 
ajada minul.

Ehituse käigu kohta pi-
dasin päevikut. Selle alusel 
on koostatud polikliiniku 
saamise lugu, mida võib 
lugeda Tartumaa muuseu-
mis. Sinna andsin üle ka 
enda koostatud Elva ter-
vishoiu ajaloo, mis hõlmab 
aastaid 1880-1991.

Teil oli mõtteid ka 
nüüdseks lammutatud va-
nadekodu kohta?

Selle hoone ja territoo-
riumi kinnisvara arendaja-
te kätte andmine oli viga. 
Sinna oleks saanud rajada 
taastusravi haigla koos 
eakate ja invaliidide kodu 
ning tervisekeskusega.

Millal jäite pensionile?
1977. aastal kaotati Elva 

haiglas sünnitusosakond 
ning sellega lõppes ka 
minu töö günekoloogina. 
Jäin peaarstiks kuni 1991. 
aastal pensionile siirdumi-
seni. Läksin ära, sest pro-
fülaktiline meditsiin tehti 
peaaegu nulliks. Nüüd on 
tekkinud tagasilöögid, näi-
teks on hakanud taas levi-
ma tuberkuloos ja muud 
terviseprobleemid.

Kuidas veedate pensio-
nipõlve?

Lahendan ristsõnu ja 
tegelen fotograafiaga, olen 
kursis poliitika päevaprob-
leemidega, kuid poliitilisi 
iidoleid mul pole. Mida 
aasta edasi, seda rohkem 
pean lugu vaikusest ja ra-
hust. Minu pere on kolme-
liikmeline, veterinaarist 
abikaasa Heldiga oleme 
koos elanud 58 aastat. 
Meiega elab ka arst-tera-
peudist tütar Anne. Soovi-
tan kõigile mitte unustada, 
et liikumine ja tervislik 
toitumine on terve eluviisi 
alustoed.

Esmaspäeva õhtul esines 
Elva raekoja saalis kitar-
riduo Kristo Käo - Jorma 
Puusaag klassikalise ki-
tarrimuusika kontserdiga 
“Kiss on the Water”.

Virve Tomson

Kitarristid Kristo Käo 
ja Jorma Puusaag alusta-
sid koos musitseerimist 
kümme aastat tagasi ja on 
praegu ainus tegutsev klas-
sikalise kitarrimuusika duo 
Eestis.

Eesti muusika- ja teat-
riakadeemia klassikalise 
kitarri õppejõud ja interne-
ti-kitarriõpiku autor Kristo 
Käo ning Eesti üheks uni-
versaalsemaks kitarrimän-
gijaks nimetatud Jorma 
Puusaag on aastate jooksul 
mänginud muusikat klassi-
kast pop-jazzini erinevates 
koosseisudes ja esinenud 
solistina orkestrite ees.

Suurem osa Elva kont-
serdil kõlanud kitarrilugu-
dest pärines eelmisel aastal 
salvestatud CD-lt “Kiss on 
the Water”, mida kontser-

Klassikaline kitarrimuusika 
raekoja saalis

Maailma eri paigus mitmete tunnustatud kitarriõpetajate ja -virtuooside  juhendamisel 
klassikalise kitarrimuusika mänguoskusi lihvinud Kristo Käo (vasakul) ja Jorma Puusaag 
naudivad muusikastiile klassikast rock-jazzini musitseerides erinevates koosseisudes ja soo-
loesinejatena.

Foto: Virve Tomson

dipublik kohapeal ka osta 
sai.

Plaadi muusikavalikul 
on duo panustanud kitarri 
põhilisele trumbile – kau-
nile tämbrile ja kitarri või-
malustele rütmipillina. 
Helikandja nimiloo on kir-
jutanud Tõnu Kõrvits 1991. 
aastal sõbra pulmapäevaks 
ja esitajate sõnul pole au-
tor seda otse-esituses veel 
kuulnudki.

Kontserdi esimeses poo-
les kõlasid hispaania viisid, 
kitarrile arranžeeritud kla-
veri- ja lautomuusika.

“Hispaania kitarrimuu-
sikat mängib iga õppinud 
kitarrimängija ja sinna 
kuulub ka barokklautole 
loodud muusika,” rääkis 
Käo. “Barokklautol oli 
kolmteist topelt keelt. Et 
Sylvius Leopold Weissi lau-
tole kirjutatud viieosaline 
sonaat ära mängida, läheb 
meil vaja kahte kitarri.”

Kitarriduo ettekandes 
sai kuulda veel tuntud jazz-
pianisti ja helilooja Chik 
Corea bigbändile kirju-
tatud lugu “La fiesta” ja 

Argentiina muusiku Jorge 
Moreli populaarset kitar-
riviisi “Danza Brasileira”. 
Ladina-ameerika rütmide 
helikeeles mängitud ette-
kannete vahepalaks kõlas 
kitarridelt lüüriline Nikita 
Koškini “Hällilaul”.

Kontserdi lõpul kahel 
korral tagasi plaksutatud 
Kristo Käo ja Jorma Puu-
saag rõõmustasid publikut 
filmimuusikaga. Mängiti 
põnevikust “Desperado” 
tuntud lugu “Cancion Del 
Mariachi” ja meloodiat 
Eesti filmist “Nimed mar-
mortahvlil”.

Sügiseselt vihmase ja 
pimeda ilmaga Tallinnast 
Elvasse kontserdile jõud-
nud, endi sõnul “läbi-läbi 
märjane ja näljane” kitarri-
duo oli kontserdi lõppedes 
naeruselt rahulolev.

“Ei osanud arvatagi, 
et selline rõõmus, soe ja 
mõnus kontsert tuleb,” 
olid muusikud kitarriõhtu-
ga rahul. “Väga lõbus oli 
mängida. See kontsert oli 
eredaim hetk meie tänases 
päevas!”

7. veebruaril kell 19 on 
Elva Kultuurikeskuses kü-
las Rakvere Teater Üllar 
Saaremäe lavastatud ja 
Eric-Emmanuel Schmitti 
kirjutatud nukkernaljaka 
näitemänguga “Oscar ja 
Roosamamma. Kirjad Ju-
malale”. Teatri ühe viimaste 
hooaegade populaarseima 
lavastuse nimiosas näevad 
vaatajad Üllar Saaremäed, 
Roosamammat kehastab 
aga Ines Aru.

Kümneaastane Oscar on 
haige. Enda sõnul halb hai-
ge – selline, kes ei saa ter-
veks. Ja see, et Oscar hak-
kab surema, muudab tema 
vanemad ja teised täiskasva-
nud tema ümber imelikuks. 
Nad lihtsalt ei kuule alati, 
mida Oscar ütleb – näiteks 
sõna “surm” on neile täiesti 
kuuldamatu.

Ainult Roosamamma on 
endine ja kuuleb kõike, aga 
Roosamamma ongi lahe 
– ta on küll hirmus vana, 
kuid käib ikka vabatahtli-
kult haiglas lapsi vaatamas. 
Kunagi, kui Roosamam-
ma oli noorem, oli ta hoo-
pis kätšija ja tema nimi oli 
Languedoci Kägistaja. Ta 

võitis kõiki oma vastaseid, 
sest lisaks jõule oli tal ka 
palju kavalaid ja häid mõt-
teid.

Roosamamma soovitusel 
hakkabki Oscar mängima, 
et iga päev tema elus läheb 
arvesse kümne aastana. 
Oma igapäevastes kirjades 
Jumalale jutustab Oscar 
vaimukalt oma teismelise-
east, esimesest armumisest, 
abielust, keskeakriisidest ja 
vanaduse helgest väsimu-

sest. Nii leiabki Oscar tänu 
Roosamamma sõprusele 
taas elurõõmu, tahtmise 
leppida oma vanematega 
ja julguse saatusele vastu 
minna.

“Oscari ja Roosamam-
ma” on tõlkinud Indrek 
Koff, kunstnikutöö tegi 
Kristi Leppik, muusikalise 
kujunduse Tarmo Linnas.

Rakvere Teatri
kirjandustuba

Rakvere Teatri Oscar ja Roosamamma Elvas
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Elvalased võitsid mootorratturite 
talvehooaja avavõistluse

20. jaanuaril sõitsid Tartus Raadi lennuväljal mootor-
ratturite talviste karikavõistluste esimesel etapil nii soo-
lo- kui neljarattalised võistlusmasinad. ATV-masinaklassi 
kestvuskrossis, kus mudasel krossirajal müttasid ühel ma-
sinal kaks meest kordamööda kokku kaks tundi, saavuta-
sid 38 lõpetaja hulgas etapivõidu elvalased Janar Muttik 
- Ian Kuusik.

Kolmandaks sõitis teine Elva ATV-paar Raini Roo-
mets - Margus Malkus.

Quadracerite arvestuses oli juunioride klassi võistleja 
Kait Kompus meeste konkurentsis 34 osavõtja seas 11. 
Kaidor Kompus lõpetas 6-10 aastaste võidusõitjate arves-
tuses üheksa osavõtja seas neljandana. EPP

Elva kahevõistlejate kolmikvõit

Eelmisel nädalavahetusel võistlesid Otepääl Eesti 
noored kahevõistlejad ETV-G4S karikasarja esimesel 
etapil. Laupäeval Apteekrimäel peetud hüppevõistlustel 
kindlustasid heade tulemustega endale järgmiseks võist-
luspäevaks esikohapositsioonid Elva suusaklubi kahe-
võistlejad Andreas Ilves M8, Kristjan Ilves M12 ja Karl 
Mustjõgi M14 vanuseklassides. Pühapäeval Tehvandi 
suusarajal sõidetud murdmaadistantsil lõpetasid Elva 
poisid esimestena ja kogusid kuue osavõistlusega karika-
sarjas esimesed võidupunktid. EPP

Kolmapäeva õhtul tunnus-
tas Elva linn 2007. aasta 
parimaid sportlasi lasteaed 
Õnneseen saalis nimeliste 
meenetega. Klaasehistöö-
na valminud purjekujulis-
te mälestusplaatidega au-
tasustati kolmeteistküm-
nel spordialal 51 sportlast. 
Heade tulemuste eest päl-
visid meene 28 sportlast.

Virve Tomson

Spordiklubide treene-
ritele kingiti veekeskuse 
Aura kinkekaardid ja vih-
mavarjud. Abilisi spor-
divõistluste läbiviimisel 
premeeriti tänukirjadega. 
Autasud parimatele andsid 
üle volikogu esimees Leelo 
Suidt, linnapea Reno Laid-
re ja abilinnapea Toomas 
Järveoja.

Sportlaste pidulikul aus-
tamisõhtul esinesid Airi 
Spordiklubi iluvõimlejad, 
Õnneseene akrobaatika-
rühm ja laululapsed. Õpe-
taja Urve Grossthali kir-
jutatud luuletuse tubliks 
suusasportlaseks kasvami-
se teemal räppisid publiku 
heakskiitva naerusahina 
saatel entusiastlikuks spor-
dilauluks Õnneseene laulu-
lapsed.

Linna parimatele sport-
lastele, treeneritele ja kü-
lalistele katsid hõrgutava 
rootsi laua lasteaed Õnne-
seen kokatädid.

Elva parimad 
sportlased
2007. aastal:

JALGPALL: Parimad 
noored – Ats Joandi, Evert 
Soonberg, MerkoMiilaste, 
Martin Aidla, Jarmo 
Pähklamäe ja Anti Ivaste. 
Treenerid: Veiko Haan ja 

Linn tunnustas parimaid sportlasi

Laur Nurme.
JALGRATTASPORT: 

Parim mees Caspar Austa, 
parim naine Maarja Kuusk-
vere, parim noor Henry 
Rebane, parim seenior 
Tõiv Tamm. Heade tule-
muste eest Maikel Kuusma 
ja Rauno Miilmann. Tree-
nerid Jüri Kalmus ja Arno 
Lääne.

JUDO: Parim mees Mar-
tin Järveoja, parim juunior 
Henri Ariva, parim noor 
Toomas Hunt, Tevol Tamm, 
Mairis Holter, Pärt Laas.

Heade tulemuste eest 
Gert Põldmaa, Kaimar 
Mekk ja Karl-Ernst Saal. 
Treenerid Evelin Pihlak ja 
Marek Pihlak.

KAHEVÕISTLUS ja 
SUUSAHÜPPED: Parim 
juunior Illimar Pärn, parim 
noor Tõnis Kartau, Karl 
Mustjõgi ja Kristjan Ilves. 
Treener Andrus Ilves.

KERGEJÕUSTIK: Pa-
rim naine Kai Soonberg, 
parim juunior Tiit Jaani, 
parim noor Kaarin Pender, 
Kristi Tüli, Tanel Kaseorg, 

Kati Juurik ja Robert-Ja-
kob Oetjen. Treener Mar-
git Aidla.

LASKMINE: Parim 
mees Reijo Virolainen, pa-
rim juunior Marietta Pruu-
li, parim neiu Maarja-Liisa 
Maasik, parim noormees 
Lennart Pruuli, parim see-
nior Karl Kontor. Heade 
tulemuste eest meene: 
Cleelia Väli, Martin Sirk, 
Tõives Raudsaar. Treener 
Ave Nigul ja  Karl Kontor.

LASKESUUSATAMI-
NE ja MURDMAASUUSA-

Möödunud laupäeval toi-
mus Elva gümnaasiumi 
võimlas vabariiklik judo-
turniir Elva Open, mille 
Elva judoklubi viis läbi 
tänavu juba 14ndat korda. 
Noorte judokate Dumle 
Judo karikasarja kuuluva 
turniiri avaetapil käis ta-
tamil C- ja A- vanuseklas-
sides kokku 211 võistlejat.

Virve Tomson

“Täna on siin kohal kogu 
Eesti judonoorte paremik,” 
rääkis võistluste peakohtu-
nik, Elvas judotreeningute-
ga alustanud ja Elva Open 
turniirid käima pannud 
Aavo Põhjala. “Võistlus on 
aastatega arenenud ja on 
nüüd tänu kohalikule elu-
jõulisele aktiivile üks Eesti 
paremini korraldatud tur-
niire. Üle kahesaja võistleja 
– see on kõva sõna.”

Võistluste noorim osa-
leja oli 9-aastane Pärt Laas 
Elva judoklubist, kes C 
vanuseklassi konkurentsis 
kaalukategoorias kuni 34 
kg pidi kohe esimeses koh-
tumises väga tugeva vastase 
paremust tunnistama. Elva 
turniiril endast vanemate 
poistega jõudu katsunud, 
D-vanuseklassis häid tule-
musi teinud judopoiss oli 
kokkuvõttes 21 osavõtja 
seas 13.

Peeter Kompuse saa-
giks jäi kehakaalus kuni 38 

TAMINE: Parim mees Ro-
land Lessing, parim juunior 
Karel Viigipuu, parim noor 
Karmen Alnek, Heigo Le-
pik, Kristel Viigipuu, Ka-
lev Ermits, Kaia Zupping, 
Kristo Kompus, parim 
veteran Toomas Viigipuu. 
Heade tulemuste eest Kau-
ri Kõiv, Priit Viks, Janek 
Lessing, Indrek Tobreluts. 
Treener Rein Pedaja.

JÕUTÕSTMINE: Parim 
mees Peeter Aan.

TENNIS: Parim naine 
Tuule Tani. Treener: And-

Pildil Elva linna parimad sportlased ja tunnustajad: linnapea Reno Laidre (vasakult), Airi Alnek, Marek Kalmus, Gabriel 
Leppik, Tevol Tamm, tagareas abilinnapea Toomas Järveoja ja volikogu esimees Leelo Suidt. Pildilt puuduvad Tuule Tani ja 
Kristel Viigipuu.

Foto: Virve Tomson

kg üks võit ja kaks kaotust, 
tulemuseks 13. koht. Kaa-
lukategoorias kuni 46 kg 
sai Kaimar Mekk kirja ühe 
kaotuse ja oli 20 osavõtja 
hulgas 16. Karl-Ernst Saal 
jäi samas kaalukategoorias 
kolme võidu ja kahe kaotu-
sega seitsmendaks.

C-klassi raskekaalus üle 
60 kg kaaluvate poiste seas 
alistas Mairis Holter kõik 
kolm vastast ipponiga ja tuli 
oma kaalukategoorias tur-
niiri võitjaks.

Mulluse C-vanuseklassi 

Eesti meistri Mairis Holteri 
paremust pidid tunnista-
ma judokad Viljandi Taifu, 
Kohtla-Järve Afina ja Tal-
linna Kibuvitsa klubidest.

“Täna tuli võit raskelt,” 
rääkis koduvõistlustel en-
nast kindlamana tundnud 
medalivõitja. “Kerge ei ol-
nud, sest teises matšis oli 
vastaseks suuremat sorti 
poiss. Oli väga raske teda 
võita. Teised matšid võitsin 
ipponiga lihtsamalt.”

A-vanuseklassis kaotas 
kuni 50kg kaalunud poiste 

seas Tevol Tamm esime-
ses matšis turniiri hõbe-
medaliomanikule Danil 
Lopouhhovile. Lohutusrin-
gis oli Tamm tugevam Võru 
Rei ja Tallinna Condori klu-
bide judokatest. Kolmanda 
koha kohtumises pidi Tevol 
Tamm tunnistama tallinlase 
Sten Remmelgi paremust ja 
saavutas viienda koha.

Kehakaalus kuni 66 kg 
võitis pronksmedali Karl 
Ariva. Poolfinaalis kohtus 
Elva judoka Tartu Do klu-
bikaaslase Hardi Saalistega, 
kes matši võiduga saavutas 
kokkuvõttes teise koha. 
Pronksimatšis võitis Ariva 
treeningukaaslast Kaspar 
Luike, kes pidi leppima 
viienda kohaga.

Kordaläinud Elva Open 
judoturniiri tulemuste ja lä-
biviimisega jäid korraldajad 
rahule.

“Arvestades suurt osa-
võtjate arvu, sai võistlus 
normaalse aja piirides läbi,” 
ütles Elva judoklubi treener 
Evelin Pihlak. “Kohtuni-
ke laudade taga istusid ka 
Elva judoklubi poisid-tüd-
rukud, töö oli tasemel, kõik 
sujus hästi. Elva judopoisid 
võistlesid plaanipäraselt, 
olid oma tasemel. Kuld- ja 
pronksmedal, paar viiendat 
kohta vabariigi parimate 
konkurentsis – see on hea 
tulemus.”

Aasta pärast toimuvale 
juubeliturniirile on korral-

dajatel plaanis kutsuda ka 
välisvõistlejaid.

“Järgmise aasta juubeli-
turniiri püüame teha rah-
vusvahelise. Keda täpselt 
kutsume, eks näis.

Kindlasti tulleb ka rikka-
likum auhinnalaud,” märkis 
Pihlak.

Võistluste edukaks kor-
daminekuks andsid oma 

rus Tani.
KORVPALL: Parim 

mees Peep Orlovski, parim 
noor Taavi Altmäe, parim 
juunior Meelis Mikvelt. 
Treener: Gunnar Aasmäe.

AUTOSPORT, MOTO-
SPORT: Heade tulemuste 
eest meene: Kait Kompus, 
Kaidor Kompus, Hardi 
Schmidt, Johannes Sikk 
junior. Treener: Kaido 
Kompus.

ORIENTEERUMINE: 
Parim noor M-16 Kalev 
Ermits, parim veteran Mee-
lis Zimmermann, parim 
veteran naine Airi Alnek. 
Heade tulemuste eest: 
Margret Zimmermann; 
Marili Zimmermann; 
Endel Remmet; Jüri 
Zimmermann.

VÕIMLEMINE: Pa-
rim noor Noella-Marleen 
Pärn, parim noor Reelika 
Jõgi. Heade tulemuste 
eest meene: Katherine-
Jean Harrison, Helena 
Ajaots, Karmen Orlovski, 
Kristel Roose, Kärt Kur-
vits, Amanda Väiko, Liis 
Kaaver, Violetta Mägi. 
Treenerid: Airi Pärn, Tatja-
na Joosep.

Tublid sportlased, kes 
on Elvat esindanud: Kaido 
Raidla, Kalle Kukk, Ülo 
Haljasorg, Andres Lensin, 
Endel Kitsnik, Rein 
Pender.

Abilised: Mati Mallo, 
Anu Uin, Hannes Rebane, 
Mart Brett, Signe Koosa, 
Mari-Liis Tosmin.

ELVA PARIMAD 2007. 
AASTAL

Parim naine: Tuule Tani 
– tennis

Parim mees: Marek Kal-
mus – kulturism

Parim juunior: Gabriel 
Leppik – jalgratas

Parim neiu: Kristel Vii-
gipuu – laskesuusatamine

Parim noormees: Tevol 
Tamm – judo

Parim veteran: Airi 
Alnek – orienteerumine

Elva judokatele koduvõistlustelt kuld ja pronks

Elva judokatest võitis koduklubile kuldmedali Mairis Holter. 

Foto: Virve Tomson
panuse Do klubi judokad 
koos lastevanematega. 
Turniiri toetasid ja auhin-
nalaua eest hoolitsesid Ha-
sartmängumaksu nõukogu, 
Saint-Gobain Sekurit, OÜ 
Greeny, Decora, Ilves Sport, 
Salvest, Raidor, Büroodi-
sain, Pere Leib, Dumle ja A. 
Le Coq, Elva linnavalitsus 
ja Elva gümnaasium.
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Ostame pidevalt saare- ja tam-
mepalke. Info tel. 504 8445

Ostan tuhaplokke (veneaegne 
Narva plokk), ka väikesed kogu-
sed. 507 2848, 730 9330

Müüa höövel- ja saematerjali.
Info tel. 504 9180

Küttepuud (ka kuiva). 513 8937

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Betoon pumpamisega. Tel. 529 
1979

Müüa pikad küttepinnud. 5399 
9140

Müüa küttepuud (kuiv ja toores). 
513 2927

OÜ müüb pidevalt ehituslikku 
saematerjali. 5373 5466

Müüa suusad, saapad, side-
med, kepid, uisud. 504 5909 
Valga mnt 1A

Müüa puitbriketti kohaletoomi-
sega. 1 kott u 950 kg 1600 kr, pa-
kitult 2100 kr. 506 6684

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Bobcati teenus. 529 6706

Vean ära vana kodutehnika (ka 
vanaraud). 513 2927

Elva Gümnaasium võtab tööle 
korravalvur-töömehe Puiestee 2 
õppehoonesse. Kandidaat peaks 
olema hea suhtleja, korrektse vä-
limusega, aus ja kohusetundlik 
meesterahvas. Palk kuni 10 000 
krooni (bruto). Tel. 5300 8003,730 
1823

Annikorus asuvasse sorteeri-
mistehasesse vajatakse uute 
ja kasutatud riiete sorteerijaid!
Transport Annikorgu ja taga-
si kompenseeritakse. CV koos 
palgasooviga palume saata 10. 
veebruariks aadressil OÜ Kauba-
pall, Ravila 53f, 51014 Tartu või 
e-mailile ou.kaubapall@neti.ee. 
Info tel. 502 0480 (Tarmo)

AS Elva E.P.T. võtab aastaringsele 
tööle Sangla tootmisbaasi trak-
toristi. Vajaduse korral väljaõpe 
kohapeal. Info tel. 505 6152

Pubi Vapper Mäger vajab kokka.
Väljaõppe võimalus. 504 9035

Puidufirma Elvas vajab tisleri 
õpilast. 509 2534

Laia profiiliga karske ehitustööli-
ne otsib tööd, pakkuda Elva lin-
na piires. 5383 6327; 5343 9359

Perepood vajab asendusmüüjat
paar päeva nädalas. Soovitav 
pensionär. 5690 6900

Müüa 4-toaline renov. korter 
Rõngus. Uus köögimööbel koos 
tehnikaga, vannitoas pesumasin 
jne. Hind 650 000.-. Tel. 529 1558

Müüa 2-toal. ahik. rem. vajav kor-
ter 8 km Otepäält. 5349 4380

PANDITA KIIRLAENUD kuni 
7000 kr, suurem laen sõidu-
ki (jääb Teile) või kinnisva-
ra tagatisel. Lõunalaenud 
OÜ, Jüri 39, Võru, www.
lounalaenud.ee 5680 8199.
Nüüd ka laupäeval avatud!

Võlgade KIIRMENETLUS koh-
tuväliselt ja kohtus, õigusabi, 
tel. 5551 8899, Lõunalaenud 
OÜ, Jüri 39, Võru

Meie kaastunne omastele
ELVI UNDI

kaotuse puhul.
Elva Õhtukeskkooli 18. lend

ja klassijuhataja

KUULUTUSED

Toimetaja Sirje Veldi, küljendaja Kristina Kütt. Väljaandja OÜ 
Elva Postipoiss, Elva, Kesk 32, juhataja Kersti Koosa. Toetaja
Elva Linnavalitsus. Trükk AS Võru Täht. Kuulutuste vastuvõtt 
E, T, K kella 10-17 raekojas Kesk 32 tuba 209. Tel. 730 9899,  
e-mail: epoiss@kodu.ee. Toimetusel on õigus kaastöid toimetada 
ja lühendada nende selguse huvides. Kaastöid ei retsenseerita ega 
tagastata. Toimetus ei vastuta reklaamide ja kuulutuste sisu eest. 
Elva Postipoiss on Eesti Ajalehtede Liidu liige. Kaebuste korral 
ajalehe sisu kohta võite pöörduda Pressinõukogusse pn@eall.ee 
või tel. 646 3363

Mälestame traagiliselt 
hukkunud töökaaslast

ISS-i Elva päevilt
ELVI UNTI

ja avaldame kaastunnet 
tütardele.

Aino, Edda, Juta ja Piia

18. jaanuaril ja 23. jaa-
nuaril otsustati:

Määrata projekteeri-
mistingimused Palu tee 
16 elamu laiendusprojekti 
koostamiseks.

Anda ehitisele aadressi-
ga Lõuna 5/7 kasutusluba 
ehitise kasutamiseks kooli-
eelse lasteasutusena.

Kinnitada Elva Laste-
aia Õnneseen personali 
koosseis.

Lubada OÜ-l Elva Soo-
jus maksta juhatajale põhi-
palka kuni 16 500 krooni 
kuus.

Sõlmida leping AS-ga 
GoBus õpilaste kooli ja ta-
gasisõidu doteerimiseks.

Esitada eelnõu linnavo-
likogule

LINNAVALITSUSE ISTUNG

-Nõlvaku 11 asuva kin-
nistu detailplaneeringu 
mittealgatamine

-Elva linna jäätmekava 
vastuvõtmine aastateks 
2008-2011

-Korraldatud jäätmeve-
du Elva linnas

-Elva Lasteaia Õnne-
seen põhimääruse muut-
mine

-Elva linna aukodaniku 
nimetuse omistamine Val-
dur Bornile

-Elva linna teenete-

märgi andmine Enno 
Kuldkeppile

-Elva linna teenetemärgi 
andmine Rein Saarlaidile

-Elva linna kultuuri-
preemia “ELVA TÄHT” 
andmine Ülo Laanesaare-
le

-Osalemine liikmena 
mittetulundusühingus Ees-
ti Muusikakoolide Liit

Maia Kukk
Linnasekretär

Mälestame
ELVI UNTI

Avaldame kaastunnet 
Margoliinale perega ja Ketrile.

Kaastöötajad endisest
Elva aiandist Eevi, Antonina, 

Helju, Linda ja Leili

Südamlik kaastunne 
Margoliinale perega
ema surma puhul.

ELVI UNT

Eha V., Eha R., Eha A., Maire, 
Maie, Marta Elva kunstiringist

Mälestame
head töökaaslast

ELVI UNTI
Sügav kaastunne tütardele.

Liina, Tiiu, Ludmilla,
Nadežda

Aeg meid kord kõiki
igavikku kannab,
ei ole keegi kaitstud
lõpu eest…

Sügav kaastunne lähedastele
EVALD LIINARI

surma puhul.

Perekonnad Possul, Saag, 
Metsküla, Eomõis

Südamlik kaastunne
Ketrile ja Margoliinale perega 
kalli ema, vanaema ja ämma

ELVI UNDI
kaotuse puhul.

Külaaseme küla rahvas

21. veebruar 19.00 
Elva Kultuurikeskuses

VA N A  B A S K I N I  T E AT E R

Elva Linnavolikogu is-
tung toimub 28. jaanuaril 
2008.a algusega kell 18.00 
Elva Linnavalitsuse saalis, 
Kesk 32.

Päevakorra projekt:
1. Ülevaade Elva Linna-

valitsuse tegevusest. (Reno 
Laidre)

2. Elva linna 2008. aasta 
eelarve II lugemine. (Reno 
Laidre)

3. Halduslepingu sõlmi-
mine Tööturuametiga ava-
liku töö korraldamiseks. 
(Alo Rebane)

4. Osalemine liikme-
na mittetulundusühingus 
Eesti Muusikakoolide Liit. 
(Toomas Järveoja)

5. Elva linna aukodani-
ku nimetuse omistamine 
Valdur Bornile. (Toomas 
Järveoja)

6. Elva linna teene-
temärgi andmine Enno 
Kuldkeppile. (Toomas Jär-

KUTSE ISTUNGILE

veoja)
7. Elva linna teene-

temärgi andmine Rein 
Saarlaidile. (Toomas Jär-
veoja)

8. Elva linna kultuuri-
preemia “ELVA TÄHT” 
andmine Ülo Laanesaare-
le. (Toomas Järveoja)

9. Elva Lasteaia “Õnne-
seen” põhimääruse muut-
mine. (Toomas Järveoja)

10. Elva linna 2008. 
aasta eelarve kinnitamine. 
(Reno Laidre)

11. Majandus- ja Kom-
munikatsiooniministeeriu-
mi valitsemisel oleva kin-
nistu Elva linna omandisse 
taotlemine. (Kalev Kepp)

12. Elva linna jäätmeka-
va vastuvõtmine aastateks 
2008-2011. (Kalev Kepp)

Elva linna jäätmekava 
projekti tekst on paber-
kandjal kättesaadav Elva 
Linnavalitsuses; avaldatud 

Elva linna koduleheküljel 
aadressil www.elva.ee ning 
volikogu istungi ajal kuva-
takse ekraanile.

13. Korraldatud jäätme-
vedu Elva linnas. (Kalev 
Kepp)

14. Elvas, Kirde 2 kin-
nistu detailplaneeringu 
kehtestamine. (Kalev 
Kepp)

15. Elva linnas J. Kär-
neri 34 detailplaneeringu 
vastuvõtmine ja avaliku 
väljapaneku toimumise aja 
väljakuulutamine. (Kalev 
Kepp)

16. Elva linnas Nõlvaku 
11 asuva kinnistu detail-
planeeringu mitte algata-
mine. (Kalev Kepp)

17. Muud küsimused.

Leelo Suidt
Elva Linnavolikogu 

esimees



26. jaanuar 20088

Parimad autokaubad - FIXUS!
WWW.FIXUS.EE

OÜ Marepleks   *   Valga mnt 7A   *   tel 7 303 665

175.-

Taimerkell 24h

40.-
Kliendikaardiga kõikidelt ostudelt -5% allahindlust.

GALIX-AUTOSOOJENDUSSÜSTEEMID,
    MILLELE VÕID KINDEL OLLA!

 Elektriline istmesoojendi

Galix mootorisoojendus säästab nii loodust
kui Sinu raha.
Palju võimalusi komplekteerida Sinu soovidele 
vastav autosoojendussüsteem.

Küsi nõu müüjalt!

Hea hind
Hea hind

46.-
205.-
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